

## UNIVERSITÉ DE SAINT-BONIFACE

### Embracing Francophone-Indigenous Roots Embrasser sa réalité autochtone francophone

Université de Saint-Boniface (USB) is committed to dialogue and learning as a path towards reconciliation that will have a long-term impact on the USB community.

#### A sizeable Indigenous population

According to recent data, approximately 11% of USB students self-identify as being of Indigenous descent, a statistic that speaks volumes. 96% of this group share ties with the Francophone Métis Nation.

#### Financial support

As a university where human connections are an intrinsic part of everyday life and diversity is celebrated, it is essential that USB offer a scholarship program accessible to all.

At USB, students of Indigenous descent can access up to six scholarships created specifically for them, thereby reducing the cost of their university or college education.

#### Courses with Indigenous content

Advancing the knowledge, languages, models, approaches, and intercultural traditions of Indigenous peoples remains an important part of USB's educational philosophy and its commitment to enriching student learning.

USB offers a wide range of courses with Indigenous content in many areas of study, such as history, anthropology, nursing, education, translation and early-childhood education.

#### Indigenous Consultative Circle

Since its humble beginnings in 1818, USB has operated within a particular linguistic reality rooted in a unique territorial and historical context. Benefiting from the wise counsel of members of the Francophone Métis community who make up USB's Indigenous Advisory Circle, USB is taking concrete and authentic steps towards reconciliation.

L'Université de Saint-Boniface (USB) mise sur le dialogue et l'éducation pour cheminer vers la réconciliation, et son engagement amènera des effets à long terme pour la communauté.

#### Une forte population autochtone

Selon des données récentes, environ 11 % de la population étudiante de l'USB se définit comme étant d'ascendance autochtone, une statistique qui parle fort. Et de cette tranche, 96 % partagent des liens avec la Nation métisse francophone.

#### Un appui financier

Pour une université à taille humaine qui célèbre la diversité, l'offre d'un programme de bourses accessible par toutes et tous est essentielle.

À l'USB, l'étudiant ou l'étudiante d'ascendance autochtone peut toucher jusqu'à six bourses qui lui sont spécifiquement destinées, permettant de réduire le coût de ses études universitaires ou collégiales.

#### Des cours à contenu autochtone

La valorisation des savoirs, des langues, des traditions interculturelles, des modèles et des approches des peuples autochtones demeure un élément important de la pédagogie à l'Université, qui est résolue à enrichir l'apprentissage des étudiants.

L'USB propose un large éventail de cours à contenu autochtone, et ce, dans de nombreux domaines d'études, tels que l'histoire, l'anthropologie, les sciences infirmières, l'éducation de la jeune enfance, l'éducation de la maternelle à la 12e année et la traduction.

#### Un cercle autochtone consultatif

L'établissement vit depuis ses humbles origines, en 1818, une réalité linguistique particulière enracinée dans un contexte territorial et historique précis. Grâce aux riches conseils de son cercle autochtone consultatif composé de membres de la communauté métisse francophone, l'USB pose des actions concrètes et authentiques afin de continuer de tracer le chemin vers la réconciliation.

To learn more about Université de Saint-Boniface, please visit: [ustboniface.ca](http://ustboniface.ca)

# Bourses d'études pour les étudiants autochtones

L'Université de Saint-Boniface propose une panoplie de bourses spécifiquement conçues pour les étudiants autochtones.

En tout, six types de bourses sont disponibles pour les études universitaire et collégiale, cumulables avec d'autres bourses.

## Scholarships and Bursaries for Indigenous Students

Université de Saint-Boniface offers a variety of scholarships and bursaries created specifically for Indigenous students.

In total, there are six types of scholarships and bursaries available for university and college programs that can be combined with other scholarships and bursaries.

**Bourse Louis-Riel** | de 500 \$ à 2 400 \$

**Louis-Riel Scholarship** | \$500 to \$2,400

**Bourse d'excellence Neil-Gaudry** | 2 250 \$

**Neil Gaudry Scholarship** | \$2,250

**Bourse AEUSB pour les étudiants Premières nations, Métis et Inuits** | jusqu'à 4 000 \$

**USB Student Association Bursary for First Nations, Métis and Inuit Students** | up to \$4,000

**Bourse de la Manitoba Teachers' Society – Métis** | 3 000 \$

**Manitoba Teachers' Society Scholarship – Métis** | \$3,000

**Bourse « Voler plus haut »** | de 500 \$ à 2 000 \$

**Fly Higher Award** | \$500 to \$2,000

**MASS/MTS Indigenous Teacher Candidate Scholarship Fund** | 500 \$ à 750 \$

**MASS/MTS Indigenous Teacher Candidate Scholarship Fund** | \$500 to \$750

L'Université de Saint-Boniface, la seule université francophone de l'Ouest canadien, est située à Winnipeg, dans la province du Manitoba.

Université de Saint-Boniface, Western Canada's only Francophone university, is located in Winnipeg, Manitoba.

Consultez la liste de nos bourses pour étudiants autochtones :

[ustboniface.ca/reconciliation/bourses](http://ustboniface.ca/reconciliation/bourses)

See the list of our scholarships and bursaries for Indigenous students:

[ustboniface.ca/en/reconciliation/scholarships](http://ustboniface.ca/en/reconciliation/scholarships)

Consultez la liste entière de nos bourses :

[ustboniface.ca/bourses](http://ustboniface.ca/bourses)

See the full list of our scholarships and bursaries (French only):

[ustboniface.ca/bourses](http://ustboniface.ca/bourses)